
Aan: 

College van Burgemeester en Wethouders van de gemeente West Betuwe 

Fractievoorzitters van de partijen in de gemeenteraad West Betuwe 

Enspijk, 24 oktober 2023 

Geacht College, geachte Fractievoorzitters, 

Dank voor uw reactie per brief van 18 oktober jl op onze brief van 14 september aan uw college en de 

fractievoorzitters van de raden. MWIE heeft geconcludeerd op uw brief te moeten reageren omdat er 

diverse feitelijke onjuistheden in uw brief staan. Deze brief was al aangekondigd op 25 oktober waarbij 

we (MWIE en ijsbaan), samen met de wethouder, projectleider en de dorpsambtenaar de informatieavond 

hebben geövalueerd. Deze evaluatie was ons inziens positief om transparant te zijn over hoe zaken 

ervaren zijn, en legt een goed fundament voor verdere samenwerking in de toekomst op andere 

aspecten. 

U vermeldt de volgende punten waarop wij een reactie willen geven: 

Brief gemeente: Over het voornemen om een carpoolplaats mogelijk te maken in Enspijk heeft de 

gemeente uw stichting reeds op 28 november 2022 geïnformeerd (zie verslag in bijlage 2). Destijds is 

met u gesproken hoe het dorp Enspijk qua participatie het beste betrokken zou kunnen worden bij dit 

voornemen. Dat proces is met de eerste (stari)bijeenkomst op 27 september 2023 net opgestart. Een 

onderzoek naar een carpoolstrook in Enspijk is opgenomen in de kernagenda Enspijk en het 

coalitieakkoord West Betuwe 2022-2026. 

Mede op basis van uw advies is de informatieavond over het voornemen over de zomervakantie getild. 

Hierdoor is een informatie avond niet (begin) juli 2023 georganiseerd maar pas eind september. Ook voor 

de zomer is op verschillende manieren contact geweest met uw organisatie en de ijsclub. 

Reactie MWIE: 

Op verzoek van de gemeente, via de dorpsambtenaar, wilde de gemeente graag aanwezig zijn bij onze 

vergadering waarmee wij hebben ingestemd. Op 28 november 2022 heeft dit gesprek plaatsgevonden. U 

heeft deze avond aan ons de plannen gepresenteerd, waarbij MWIE gelijk zeer terughoudend heeft 

gereageerd. Tevens s er door ons op gewezen dat MWIE geen gekozen orgaan is en dat we NIET 

namens het dorp kunnen spreken. Wij hebben de plannen tot ons laten komen. We hebben ook 

aangegeven verder niks met deze plannen te gaan doen t.a.v. communicatie gezien we dît de rol van de 

gemeente vinden. Op het verslag gemaakt door de dorpsambtenaar heeft een bestuurslid per email 

gereageerd waarom niet de locatie Rhelico is onderzocht. 

U wijst ook elke keer naar het coalitie-akkoord en de kernagenda over een Carpoolstrook. MWIE heeft 

altijd duidelijk gecommuniceerd richting dorpsarmbtenaar dat dit verzoek op basis van een gesprek met 

een aantal bewoners van de Haarstraat is opgenomen. Daar zijn ca 10 parkeerplaatsen en die worden 

regelmatig bezet door mensen die daar de auto neer zetten voor onduidelijke redenen. Hier wordt tevens 

gesproken over een CarpoolSTROOK om de matige overlast in de Haarstraat te verminderen. U 

gebruikt dit punt om tot een oplossing voor RWS, voor vermindering verkeersdruk A2, te komen, 

namelijk een carpoolPLAATS van 100 auto's wat compleet Ios staat van de parkeeruitdaging in de 

Haarstraat. We willen dan ook dat u de kernagenda hiervoor niet meer gebruikt. 

Tevens willen we u er op wijzen dat al in uw brief van 3 april 2023 voor het herinrichten van de 

groenstrook in de Korte Veersteeg de carpoolplaats wordt vernoemd, dus ruim voor de eerste 

aankondiging van de startbijeenkomst op 27 september. Dit kwam voor veel inwoners van de Korte 

Veersteeg als een volslagen verrassing, waarmee het vertrouwen in de gemeente van de bewoners van 

de Korte Veersteeg onnodig is geschaad: 



Deel brief 3 april: 

Vervolg 

Het doel is en blijft om voor het plantseizoen (Q4 2023) samen met u een ontwerp te hebben gemaakt 

voor de herinrichting van de groenstrook. U ontvangt nog uitnodigingen voor bewonersavonden voor de 

herinrichting van de groenstrook en voor de aanleg van een eventuele carpoolp/aats. 

Reactie MWIE: 

U geeft aan dat mede op ons advies de informatieavond naar september is getild. Dit s ONJUIST. U 

wilde de informatieavond TIJDENS de zomervakantie houden, waarbij veel Enspijkers op vakantie 

zouden zijn, en daardoor geen participatie met het gehele dorp kon plaatsvinden. Dit gaf ons een zeer 

wrang gevoel dat u de zomervakantie wilde gebruiken om de plannen te presenteren, hetgeen ons 

inziens een zeer verkeerde houding van de gemeente is. Daarom hebben wij u geadviseerd de 

informatieavond vóór of, als dat niet kan, na de zomervakantie te houden, maar niet erin. Voor de 

zomervakantie bleek niet te passen in de agenda van de behandelend ambtenaar vanwege zijn eigen 

vakantie. Zo is uw keuze op na de zomervakantie gevallen. 

Brief gemeente: Ter voorbereiding op de informatieavond is een voorbespreking gehouden (12 

september 2023), om met wethouder Hartman, bestuur ijsclub en mooi wonen in Enspijk (MWIE) de 

verwachtingen onderling goed af te stemmen. Per mail (15 aug. 2023) gaf u aan hier niet langer aan deel 

te willen nemen, gezien de ontstane onrust in het dorp. Reden voor de afzegging was .. een 

krantenartikel in de Gelderlander waarin de voorzitter van de ijsclub een interview heeft gehouden. 

Ook wij waren verrast door dt artikel. De gemeente heeft met zowel het bestuur van de ijsclub als met uw 

organisatie van tevoren afgestemd over dit voornemen en hoe de participatie hierover het best 

georganiseerd zou kunnen worden. MWIE was uiteindelijk wel aanwezig bij de voorbespreking van de 

informatieavond. Het is goed om als gemeente een aanspreekpunt te hebben in Enspijk. 

Uit deze contactmomenten blijkt dat de gemeente juist altijd afstemming heeft gezocht en graag in goed 

overleg een participatieproces wil doorlopen. 

Enquête 

U heeft in augustus 2023 een enquête gehouden onder bewoners van Enspijk over de carpoolp/aats. Het 

is voor ons onbekend op basís van welke informatie bewoners de enquête hebben ingevuld, omdat de 

informatieavond toen nog niet is gehouden. 

Uit uw enquête blijkt dat een overgroot deel van de respondenten negatief staat tegen het voornemen 

van een carpoolplaats op de ijsbaan. 

Reactie MWIE: 

Na het genoemde krantenartike! is de emotie hoog opgelopen in het gehele dorp, niet alleen bij de 

bewoners van de Korte Veersteeg. Veel inwoners hoorde voor het eerst dat er een carpoolplaats zou 

komen in de kern van Enspijk. We hebben u in november 2022 ook aangeven dat het niet onze taak was 

om uw plannen te communiceren naar de bewoners. Op de dag van het krantenbericht heeft MWIE een 

spoedvergadering gehouden. Mede op het verzoek van de bewoners van Enspijk (via communicatie van 

onze Whatsappgroepen) heeft MWIE geconcludeerd de mening van ALLE inwoners te peilen middels 

een enquête. De uitslag van deze enquête was overduidelijk. 95 % van de inwoners is TEGEN een 

carpoolplaats in ons dorp. Tijdens de inwonersavond is ook door de aanwezig spandoeken, het tegen de 

carpoolplaats zijn, nogmaals sterk bevestigd. 

Zoals in onze brief van 14 september jl al genoemd heeft een aantal inwoners op de geretourneerde 

antwoordformulieren van onze enquête een aantal suggesties voor alternatieve locaties buiten de 

Enspijkse bebouwde kom gedaan. Wij realiseren we ons dat we deze suggesties nog niet met u gedeeld 

hebben, en voegen ze n bijlage bij. Tevens voegen wij onze brief van 14 september voor de volledigheid 

nogmaals als bijlage toe. 

We verzoeken u met klem de mening van de inwoners van Enspijk serieus te nemen en af te blijven zien 

van een carpoolplaats in Enspijk. 



Met vriendelijke groet, 

   

Namens het bestuur en Voorzitter Stichting MWIE 

Bijlagen: 

- opmerkingen en suggesties alternatieve locaties bij antwoordformulieren enquête 

- Brief MWIE aan college B&W en fractievoorzitters van 14 september 

  

(geanonimiseerd) (geanonimiseerd)


